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U
n dels punts que més pre-
ocupa a Socialdemocrà-
cia i Progrés d’Andorra 
(SiP) és que en la reforma 

de la CASS no s’hagin posat topalls 
ni mínims ni màxima a les pensions. 
Pel que fa a les pensions més baixes, el 
president del Grup Mixt,  Jaume Bar-
tumeu, en declaracions posteriors a la 
junta de presidents celebrada ahir, va 
criticar el fet que no s’hagi tingut en 
compte que «moltes vegades les pensi-
ons són ridículament baixes» i que el 
que s’ha de garantir és que «les  pensi-
ons baixes siguin com a mínim iguals 
al salari mínim». I pel que fa a les pen-
sions més altes, Bartumeu va dir que 
«no s’acaba d’entendre» què vol fer el 
Govern, ja que tampoc ha establert en 
el text un topall a l’alça. Així doncs, el 
president del Grup Mixt va conclou-
re que el fet que uns puguin cobrar 
molt poc sense cap límit mentre que 
altres puguin cobrar molt, també sen-
se límits, «trenca el principi de solida-
ritat». Bartumeu va assegurar  «que 
el topall a l’alça hi ha de ser», ara bé, 
no va voler parlar de quantitats i va 
dir que el definiran «quan tinguem 
el text» 

ALTRES PUNTS «PREOCUPANTS»/ Bartu-
meu també va lamentar ahir que en 
la modificació de la llei el Govern no 
parli del factor de conversió, és a dir, 
dels anys que un jubilat triga a recu-
perar el capital aportat, «que actual-
ment està en vuit anys», ni de la taxa 

JUNTA DE PRESIDENTS

Bartumeu defensa que s’ha 
de garantir el salari mínim a 
les pensions baixes
El president del Grup 
Mixt assegura que «cal 
fer un topall per dalt»
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33 El membre de Socialdemocràcia i Progrés en roda de premsa, ahir. 
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33 El síndic general, Vicenç Mateu.

Subvencions dels grups 
en funció dels romanents  

El síndic general, Vicenç Mateu, va 
lliurar ahir als presidents dels tres 
grups parlamentaris l’informe del 
jurista Antoni Bayona en relació al 
finançament dels grups parlamen-
taris, així com un informe intern 
analitzant com es poden regular 
les iniciatives legislatives populars. 
En el primer cas, l’informe propo-
sa limitar i clarificar la finalitat de 
les subvencions que reben els grups 
parlamentaris, i introdueix la idea 
d’ajustar les noves subvencions al 
romanent ja existent, de manera 
que l’aportació que rebés cada grup 
es fes en funció del romanent que 
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de substitució, que consisteix en la 
compensació a través de la jubilació, 
que actualment és del 50% i, per tant, 
genera problemes per mantenir el ni-
vell de vida un cop s’arriba a l’edat de 
jubilació. 

Bartumeu també va tornar a criti-
car ahir que s’abaixi la prestació per 
baixa laboral i va afegir que «si el pro-
blema és que hi ha persones que acon-
segueixen defraudar per aquesta via 

s’han d’impedir aquestes accions i 
no que paguin justos per pecadors» 
i, per tant, el que cal  és revisar els cri-
teris d’inspecció perquè, segons va as-
segurar Bartumeu, el sistema de bai-
xes «s’està utilitzant, amb la toleràn-
cia del Govern, com un subsidi d’atur 
encobert».

D’altra banda, Bartumeu va infor-
mar ahir que no hi haurà sessió de 
Consell General el 25 de juliol. H

tingués, per evitar acumular grans 
quantitats de diners. Mateu va afegir 
que els informes s’han lliurat per tal 
que els grups parlamentaris hi tre-
ballin durant l’estiu i de cara al se-
tembre es puguin començar a abor-
dar les dues qüestions.

SUBVENCIONS/ El síndic general va ex-
plicar que l’informe proposa refor-
çar l’aspecte finalista de la subven-
ció, limitant-la a temes com l’asses-
sorament, la secretaria, el material 
d’oficina, etc, i tenint en compte que 
quan es va elaborar el Reglament del 
Consell General els grups parlamen-
taris no disposaven d’un espai tan 
ampli com l’actual i per tant es va 
permetre que els diners es destines-
sin al lloguer de locals.  L’informe 
també proposa abordar la qüestió 
dels romanents, però deixa oberta 
la possibilitat o de revisar-los anual-
ment o bé cada final de legislatura. 
En aquest sentit, un dels temes pro-
posats seria fixar les subvencions en 
funció dels romanents de cada any 
o cada legislatura, per evitar grans 
acumulacions com s’ha vist darrera-
ment amb el cas del PS.H

Es pretén evitar 
que acumulin grans 
quantitats de diners 

«El sistema de baixes  s’està utilitzant, amb la 
tolerància del Govern, com un subsidi d’atur encobert»

JAUME BARTUMEU PRESIDENT DEL G. MIXT


